
TRANSPARÈNCIA I PARTICIPACIÓ

CIUTADANA

ACTA DE L’ASSEMBLEA OBERTA DE BARRIADA CELEBRADA A L’HORTA.

Al bar Can Macià de l’Horta, el dia 30 de gener de 2023, es reuneixen:

Per part de l’Ajuntament:

Carlos Simarro Vicens (Batle)

Carlos Darder Rosell

Mar Castañer Lozano

Catalina Pomar Catany

Miquel Nadal Vaquer

Sebastià Aguiló Roig

Jaume Bestard Matas

Jaume Mateu Lladó

Secretària: Maria Oliver Jordán.

Veïns:

22 persones.

Essent les 19’08 h. el  Batle  dóna la benvinguda als veïns reunits i diu que vol començar 
explicant algunes coses.

Línia groga al Pont den Barona.

En primer lloc diu que segons la petició que li varen fer, s’ha pintat una línia groga al Pont  
den Barona.

Depuradora.

A continuació i, en quan al tema de les males olors de la depuradora explica que fa algunes 
setmanes es va constituir una comissió de seguiment, amb representants de tots els sectors 
afectats i tots els grups polítics, per tenir més força a l’hora de pressionar a la Conselleria. 
Explica  que ell  entén  que no hi posen tots  els  recursos  necessaris,  perquè tengui  un bon 
funcionament. Reconeix que existeix el problema de les tafones, però que a ABAQUA donen 
la culpa al clavegueram municipal i insten a que es faci un estudi.

Diu que considera que és un tema tècnic i econòmic i que quan protesten els a passen amb 
cançons i  no té clar  si  és culpa de la  Conselleria  o de FACSA (empresa contractada  per 
Abaqua).

En Sebastià diu que quan es desplaça allà a Abaqua, es reuneix amb 4 o 5 tècnics, enrevoltats 
d’ordinadors i paperassa i els expliquen que totes les dades compleixen amb les normatives, 
un cop a l’esquena i cap a Sóller.

El Batle diu que fan el que poden amb la Conselleria. C
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Un veí explica que hi ha tres zones on hi fa molta mala olor: Pça. Sa Torre, Monument i 
davant el restaurant Altamar.

Un altre veïnat diu que creu que en renovar-se la concessió s’hauria d’especificar que s’ha de 
poder controlar, per part de l’Ajuntament. 

En Sebastià explica les gestions que ell ha anat fent amb la Conselleria i diu que FACSA els 
ha reconegut que no tenen els recursos suficients.

A continuació diu Abaqua recapta 78 milions d’euros anuals i només inverteix12 milions en 
manteniment.

Aigua de regants.

Una veïna explica que a l’Horta volen aigua de la Font i no de la Depuradora, perquè la que 
utilitzen ara no és bona.

El Batle diu que té raó i que l’aigua ben depurada és adequada per regar jardins, però no per 
hortalissa i arbres fruitals.

La veïna diu que hi havia un conveni, que ha prescrit.

En Sebastià, com a regidor d’Agricultura explica les gestions que ha fet en relació a aquest 
tema.   

Cotxes aparcats a les voravies de la carretera.

Un veí diu que viu a la carretera i que quan va i ve de casa seva ha d’anar pen mig de la 
carretera, perquè hi ha molts de cotxes aparcats.

El Batle li diu que vengui a s’Ajuntament i li tramitaran una denúncia a Carreteres. Després 
explica que a les voravies no es pot aparcar, però l’Ajuntament no hi pot posar multes.

Un veí diu que ho podrien denunciar a tràfic.

Presència policial. 

Alguns veïns es queixen de la manca de presència policial a la zona i de que quan els a multen 
per estacionar malament, moltes vegades els vehicles de davant i darrera no estan multats.

Diuen també que damunt el Pont den Barona hi ha vehicles mal estacionats a totes hores, 
alguns no molesten, però altres si, perquè aparquen en segona i tercera fila i no hi ha mai cap 
Policia.

El Batle diu que intentaran enviar la Policia.  

Diuen també que per la zona hi passan patinets, a tota velocitat i demanen més control.

El Batle explica que s’ha fet una ordenança sobre l’ús del patinet a la via pública i no poden 
anar a més de 20 kms. per hora.

En  Carlos  explica  que  s’han  posat  semàfors  pedagògics  i  que  el  radar  mòbil  eixampa 
conductors infractors i els a multen.

Projecte.

El Batle  explica  que en Sevillano els  a va dir  que tenen un projecte  per  acondicionar  la 
carretera, però no el posen en marxa, perquè volen que l’Ajuntament expropii 5 metres, per 
fer el carril bici. Ells no ho veuen pràctic i els a varen dir que s’ho replantejassin  i ara està  
aturat. En Sevillano va dir que fins que no tenguin les condicions idònies per fer el carril bici C
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no faran res.  

Presència de moixos al parc infantil.

Una veïna diu que hi ha molts de moixos al parc infantil i que està ple d’excrements.

El batle diu que xerraran amb l’Associació Amics Cans i Moixos, que demà ho mirarà.

Plaques solars.

En Jaume Bestard diu que el Consell denega poder posar plaques solars damunt la teulada en 
zona d’horts. Ell considera que és un greuge comparatiu amb els habitatges que es troben a 
prop en zona urbana. Diu que en zona d’horts només es poden posar les plaques en terra i ell 
creu que no s’han de llevar tarongers.

A continuació explica que tots els regidors estan d’acord en que s’han de poder posar les 
plaques damunt la teulada i no dins s’hort, però a l’Ajuntament, per poder donar els permisos 
necessita tots els informes favorables de les administracions implicades.

Farola que no funciona.

Una veïna es queixa d’una farola a la que va envestir un vehicle fa anys i des de les hores està 
sense llum.

El Batle diu que ho miraran.

Torrents. 

En Carlos explica que, en quan a la neteja  dels torrents i als marges caiguts s’han enviat 
sol.licituds a la Conselleria de Medi Ambient, que no ha respost i el mateix passa amb el camí 
de davant «sa Taverneta».

En Carlos diu que dins el torrent no deixen amollar segons quins animals, perquè facin net ni 
deixen tallar segons quins tipus d’arbre i ells han netejat el que han pogut.

I essent les 20:23 h. es dóna per acabada la reunió.
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